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 V pátek 9. 6. 2017 byla zahájena v našem Sklářském mu-
zeu výstava závěrečných praktických maturitních prací studentů 
4. ročníku. Na vernisáži se sešli nejen rodiče a příbuzní letoš-
ních maturantů, ale i lidé, kteří mají sklářské řemeslo rádi             
a obdivují nápaditost a originálnost při práci se sklem. Z nádher-
ných výtvorů mladých malířů, designerů, rytců a brusičů            

je vidět, že stále ještě zaujímá tento obor v životě dnešní mladé 
generace svoje místo. Čestným hostem této vernisáže byl pan 
senátor Jiří Vosecký. Úvodní slova chvály pronesli ředitel školy 
Pavel Kopřiva a starosta Kamenického Šenova František        

Kučera. Vedoucí jednotlivých oddělení pak předali ocenění ma-
turantům, jejichž práce vyhodnotila komise za nejlépe navržené              
a nejdokonaleji zpracované. Nejvíce zaujaly práce D. Tsybenka, 
D. Barkové, A. Kuzmenka a K. Konšalové. Závěr úvodní části 

letošní maturitní vernisáže patřil slavnostnímu předávání matu-
ritních vysvědčení těm studentům 4. ročníku, kteří zakončili své 
čtyřleté působení na naší škole úspěšně, a to nejen z praktické, 
ale i teoretické části státní a profilové maturitní zkoušky. Všem 

(Pokračování na stránce 2) 

Vernisáž maturitních prací 2017  

 Pravidelní čtenáři Šenovských listů si určitě vzpomenou na 
pohádkový příběh, jehož autorkou byla Tereza Poláková. Byl 
otištěn v Šenovských listech už na podzim loňského kalendářní-
ho roku. 
 Tereza nezahálela a přihlásila se do celostátní soutěže 
ROSTEME S KNIHOU. Soutěžilo se ve čtyřech věkových kate-
goriích a odborná porota hodnotila celkem 1108 soutěžních 
prací. V Terčině kategorii dorazilo příspěvků nejvíce, tj. 623. 
Tereza se dostala mezi deset nejúspěšnějších ve své kategorii, 

a proto byla pozvána s  ostatními finalisty 12. května do Prahy 
na knižní veletrh, na kterém proběhlo slavnostní vyhlášení vítě-
zů a předávání cen. Na bednu to sice nakonec nestačilo, ale            
4. - 10. místo (další pořadí již nebylo stanoveno) je fantastickým 
úspěchem nejen pro dívku samotnou, ale samozřejmě i pro naši 
školu!  
 Chtěla bych Tereze poděkovat za skvěle odvedenou práci            
a potěšilo mne, že nakonec souhlasila i se zveřejněním své 
soutěžní práce. (Práci si zde znovu můžete přečíst ve zprávách 
ze školství) 

Mgr. Ivana Novotná 

Tereza opět zabodovala... 
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dekorovaným maturantům srdečně blahopřejeme a přejeme jim 
úspěšné vykročení do dalšího vysokoškolského studia, či pra-
covního procesu. Velký dík patří také paní ředitelce sklářského 
muzea Heleně Braunové za umožnění realizace této výstavy, 
kterou může veřejnost navštívit až do 6. 9. 2017.  

Mgr. Alena Lišková 

(Pokračování ze stránky 1) 

 
 Naši studenti 1. ročníku si připomněli 5. červen, jenž je od 
roku 1972 ustanoven Světovým dnem životního prostředí. Ani 
výtvarníkům totiž není lhostejné znečišťování naší planety, kte-
ré by mohlo značně ovlivnit kvalitu života současné i budoucí 
generace. Studenti přenesli krásu naší květeny pomocí tuše na 
papír a vytvořili tak kreslený herbář. Svůj projektový den začali 
procházkou v Kamenickém Šenově a okolí. Nasbírali si vzorky 
polních květin a trav, které jim pak sloužily jako předloha k jejich 
další činnosti, a to kreslení. Detailně si jednotlivé rostliny pro-
hlédli a pokusili se o jejich výtvarné zpracování nejprve tužkou a 

potom tuší. Dále se v počítačové učebně snažili pomocí růz-
ných webových stránek o přesné určení názvu rostliny a jejího 
krátkého popisu. Nakonec se veškeré černobílé obrázky nafotily 
a v programu fotoshop je studenti podle potřeby upravili a opat-
řili je nejdůležitějšími informacemi o jednotlivých rostlinách.     
Výstupem projektu se tedy stal tištěný herbář, který zmapoval 
flóru Kamenickošenovska. Tento projektový den připomněl stu-
dentům nutnost ochrany životního prostředí a zároveň bude 
jeho výstup – kreslený herbář – prezentován v září 2017           
na setkání v Kroměříži, kde se letos sejdou zástupci všech čes-
kých škol sdružených ve společenství UNESCO, do něhož byla 
i naše 160 let existující škola zařazena. 

Mgr. Alena Lišková  

Světový den životního prostředí  

Dagmar Barková 2017 Fara Pavel 2017 Konšalová Kristýna 2017 

Kadlecová Iva 2017 

Blažková Lucie 2017 
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Vojáci na železnici 
V sobotu 17. června jsme měli možnost vidět v areálu bývalého 
dolního nádraží akci Vojáci na železnici. Výstava a spanilá jízda 
vojenských vozidel, ukázka historické výstroje a výzbroje a pre-
zentace klubů vojenské historie. V jednom z historických stanů 
jsme měli možnost setkat se i s  ředitelem naší sklářské školy - 
doc. MgA. Pavlem Kopřivou, 
Ph.D. Do dalšího čísla bychom 
určitě o tomto jeho atraktivním a 
velmi zajímavém koníčku chtěli 
připravit rozhovor. 
 
Drahomíra Liptáková 
Milena Kramářová 
Fotografie:Richard Tschakert 

Altmanová Leontýna  
Bendl Filip  
Farkaš Daniel  
Fišer Alex  
Kleinert Jakub  
Kovačičová Kateřina  
Králová Alexandra  
Macháček Samuel  
Šimková Anežka  
Tuček Tomáš  
 
 Rozloučili jsme se s těmito dětmi dne 21. 6. 2017 za přítom-
nosti starosty a místostarosty města, ředitele ZŠ na nám. Míru               
a všech pedagogických pracovníků naší mateřské školy.  
 Po programu, který si děti připravily s učitelkou ze třídy star-
ších dětí, popřáli zástupci města, ředitel školy i zástupkyně na 
MŠ radostný vstup do základní školy 1. 9. 2017 a děti dostaly               
od všech dárky na rozloučenou s mateřskou školou.  
 Od představitelů města a ředitele základní školy dostaly 
také poděkování za práci s dětmi učitelky a asistentky naší MŠ.  

 Přejeme všem těmto dětem, ať se jim v základní škole líbí. 
Paní učitelky v základní škole se již na ně těší.  

za MŠ Liana Kypusová  

V tomto školním roce končí docházku do naší mateřské školy tyto děti:  

 

Spolek žen v Bedřichově  
Od roku 2000 pořádá náš spolek vždy na 
jaře "Víkend pro ženy". V posledních 
letech jezdíme do našeho oblíbeného 
penzionu v Bedřichově. V tomto roce se 
vydalo 16 členek v pátek ráno 2. června, 
za krásného počasí, autobusem do Liber-
ce a odtud pak do Bedřichova. Hned 
první den k večeru jsme si již tradičně 
užily opékání dobrot na ohýnku a další 
den jsme se vydaly pěšky do Liberce. 
Cesta vedla pěkně z kopce, takže jsme 
bez větších potíží dorazily do cíle poblíž 
ZOO. Po dobrém obědě jsme dle zájmu 
navštívily botanickou zahradu nebo ZOO. 

Sice nás nemile překvapilo vstupné do 
botanické zahrady (140.- Kč), ale zážitek 
z rozkvetlé zahrady i nádherné ryby            
v akváriích nám to vynahradily. Také 
výborné domácí koláče a kafíčko v cuk-
rárně poblíž botanické zahrady nám při-
spěly k dobré náladě. Škoda však, že 
nám vždy víkend hrozně rychle v našem 
kolektivu uběhne.  Než se nadějeme, 
vracíme se zpět a čekají nás zase každo-
denní rodinné povinnosti. 
 Děkujeme touto cestou Městu Kame-
nický Šenov za každoroční finanční pří-
spěvek na naši spolkovou činnost. 

Olga Pröllerová, předsedkyně spolku 

 Když jsme ve Spolku žen v měsíci únoru plánovaly zájezd 
na měsíc květen, bylo všude sněhu, že jsme ho nestačily odklí-
zet. To však neodradilo naši předsedkyni Olgu, která pilně při-
pravovala trasu výletu. Většinou nám dá na výběr ze dvou nabí-
dek. Máme vždy problém zvolit jednu z variant, protože všechny 
zájezdy jsou perfektně připraveny.  
 A tak jsme 27. května, za krásného počasí, vyrazily ráno            

v sedm hodin směr Libotenice.  
 Zde jsme navštívily galerii kraslic. V malém přízemním do-
mečku se nacházelo tolik krásných barevných kraslic, až pře-
cházel zrak. Většinou v souborech, ale i jednotlivě zde byla 
prezentována práce několika desítek žen z celé republiky, které 
různými technikami, ať již slámou, voskem, vyškrabáváním či 

(Pokračování na stránce 4) 

Křížem krážem Českým středohořím aneb i u nás je krásně  
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batikováním zdobily malá i velká (pštrosí) vejce. Kromě kraslic 
zde byly i překrásné výrobky z kukuřičného šustí. Tato lidová 
tvořivost nás doslova okouzlila. Plny dojmů jsme odjely do 
Roudnice nad Labem.  

 Zde jsme navštívily Kratochvílovu rozhlednu. S bravurním 
výstupem po padesáti schodech jsme z ochozu pohlížely na 
památky ve městě a dále pak do dalekého okolí, kde se tyčily  
známé i neznámé kopce. Když jsme se nabažily překrásné pří-
rodní scenérie, prohlédly jsme si roudnické náměstí, kde jsme i 
poobědvaly. Pak jsme pokračovaly v cestě. Ve Zlonicích jsme si 
prohlédly památník Antonína Dvořáka. Další zastávka byla v 
Třebízi. Je to malebná vesnička s jedinečným souborem lidové 
architektury. Podél obvodu návsi se nacházejí původní hospo-
dářské usedlosti, včetně zemědělského inventáře. Nejstarší  
Cifkův statek je toho důkazem. Prohlédly jsme si rovněž rodný 
dům spisovatele V. B. Třebízského. Výklad paní průvodkyně byl 
tak dokonalý a vyčerpávající, že v nás zanechal hluboký dojem. 
Plny zážitků z historického venkova jsme se rozjely do Panen-
ského Týnce a zavítaly do zříceniny chrámového kostela. Ko-
lem zdiva, ale i uprostřed dvora je údajně silné energetické mís-
to s léčivými účinky. Rázem jsme se všechny rozestavěly tam,  
kde bylo zrovna místo a čerpaly tak potřebnou energii. Tu jsme 
pak ještě posílily odpolední kávičkou před zpáteční cestou.   
Nabité energií, krásným slunečným dnem, překrásnou přírodou 
a plny dojmů jsme ujížděly k domovu. Děkujeme naší předsed-
kyni za krásný výlet, který neměl jako vždy chybu.  

Marie Kučerová, tiskový zpravodaj  

(Pokračování ze stránky 3) 

Zahradní slavnost školy a školky na Práchni.  
  
 Netradičně byl zvolen termín zahradní slavnosti ZŠ a MŠ 
Prácheň na pátek 9. 6. 2017. Ale podle velice vydařené akce 
můžeme říci, že volba to byla dobrá.  
 V odpoledních hodinách se sešli příbuzní a známí školáků, 
aby zhlédli velice pěkná představení. Nejprve vystoupení vese-
lých berušek a broučků z mateřské školy a posléze i hudební 
pásmo scének v provedení žáků základní školy. Mezi tyto dvě 
vystoupení byla vložena ukázka hry dětí ze školního hudebního 
kroužku na flétnu.  
 V krátké pauze si školáci odskočili do kostela sv. Vavřince 
na Práchni, kde zazpívali v rámci Noci kostelů písně. Posléze 
program na zahradě pokračoval. Společně se rozloučily děti ze 
školky, které příští rok nastupují do první třídy. A čtvrťáci, kteří 
od nás odchází do vyšších ročníků. Následovala volná zábava 
podpořena dobrým občerstvením.  

Kolektiv učitelek MŠ a ZŠ Prácheň 
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INFORMACE  Z  RADNICE  

 Ve čtvrtek 18. 5. 2017 se dvě čtyřčlenná družstva z naší 
školky zúčastnila akce nazvané „Lesní stezka“, kterou pro 
všechny šenovské školky pořádala MŠ Pískovec. Během chůze 
v lesním terénu po cestě označené fáborky děti plnily různé 

úkoly, poznávaly jarní květiny, lesní a exotická zvířata, pohádky 
podle obrázků, házely míčkem na cíl a na závěr je čekalo prolé-
zání „strachovým“ pytlem, kdy právě tato disciplína prověřila 
odvahu dětí. Naši sportovci však byli opravdu stateční a neza-
lekli se ani „větru“, který nimi při prolézání házel ze strany          
na stranu. Děti braly soutěž opravdu vážně – jako vždy se pro-

jevil sportovní duch a touha zvítězit. Každé družstvo mělo za 
úkol vymyslet si své jméno. Naši chlapci se jmenovali „Lví králo-
vé“ a děvčata „Třpytky“. Cíl závodu byl na školní zahradě, kde 
si děti společně pohrály. A pak již následoval slavnostní nástup 
všech školek a vyhlášení vítězných družstev. Nastalo velké 
překvapení: vyhrály úplně všechny děti! Každý dostal velkou 
medaili s číslem 1 /všichni byli „jedničky“/ a každé družstvo       
diplom. Nechybělo společné foto a závěrečný pokřik. Rozloučili 
jsme se a autobusem jeli zpět do naší školky. Děti jsme ještě 
odměnily zmrzlinou, opravdu si ji zasloužily. Chtěli bychom  
poděkovat učitelkám z MŠ Pískovec za přípravu této velmi   
zdařilé akce a těšíme se na další společná setkání.  
 

za MŠ Mistrovickou D. Jakešová a J. Švarcová, učitelky  

Lesní stezka se nám líbila  

  Usnesení ze zasedání č. 22 Zastupitelstva města Kamenický Šenov  
22. května 2017 ve vzdělávacím centru 

dle prezenční listiny  11 členů  

Přítomni:       David P., Hovorka E. (odchod v 17:10hod),            

Jech Z., Ing. Bc. Knie H. (odchod v 18:00hod),  

  MUDr. Kramářová M.,  Bc. Kučera F., Kypusová L., 

 Marek J., Och V., Mgr.Pajerová M.,  Vičan A., 

Omluveni:    Půček P., Třešňák M., Šimůnek J., Prousek P., 

Ostatní:        Ing.Antoniacíová M., Bártl M. Dis,  

Zapisovatel: Jarošová J., 

------------------------------------------------------------------------------------ 

 

22.2/2017  Zastupitelstvo města schvaluje:  

 

22.2/1/2017 program jednání – doplněný-stažený o body 

 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro: 11 :0 

 

22.2/2/2017 ověřovatele zápisu:  MAREK J. ;Ing.Bc. KNIE H.   

  ZM schválilo–v poměru hlasů všichni pro:  11 :0 

 

22.2/3/2017 návrhovou komisi:   

předseda:      DAVID P.  

člen:           MUDr. KRAMÁŘOVÁ M.;  Mgr. PAJEROVÁ M. 

 ZM schválilo–v poměru hlasů všichni  pro: 11 : 0   

 

22.3/2017  Zastupitelstvo města neschvaluje: 

 

22.3/1/2017    nabídku firmy BCL, Brilliant Crystal+Lighting spol. 

 s r.o. o prodeji objektu Sokolovny č. p. 629 ul. 

Sokolská v Kamenickém Šenově, umístěného           

na  pozemku p. č. st. 694 v k. ú. Kamenický             

Šenov 

 ZM neschválilo v poměru hlasů všichni  pro: 10 : 0   

 

22.4/2017  Zastupitelstvo města ukládá: 

 

22.4/1/2017 starostovi města, aby písemnou formou ukončil 

jednání s firmou  BCL, Brilliant Crystal+Lighting 

spol. s. r.o. o prodeji objektu Sokolovny č. p. 629 

ul. Sokolská v Kamenickém Šenově, umístěného 

na pozemku p.č. st. 694 v k.ú. Kamenický Šenov 

 ZM uložilo–v poměru hlasů všichni  pro:  10 : 0 

 

 
V Kamenickém Šenově, dne 24. května 2017                                

Zapsala: Jarošová Jana    

 

 

Bc. FRANTIŠEK KUČERA                           ZBYNĚK  JECH 

           starosta města                 místostarosta města 
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NOVÁ KVĚTINOVÁ VÝZDOBA  
 
Během měsíce května proběhlo osázení truhlíků letničkami, 
které vysázela zahradnická firma paní Chládkové z Jiřetína pod 
Jedlovou společně se šenovskými ženami z Klubu žen, za což 
Město Kamenický Šenov velmi děkuje. Nechala se upravit zeleň 
v parku u pošty, ve Dvořáčkově a v Janurově parku. Každoroč-
ně se provádí jarní řez keřů, keřových skupin, živých plotů          
a nechají se vyplet všechny trvalkové záhony ve výše zmíně-
ných parcích. 

Ing. Šárka Svitáková 

V sobotu 8. července od 11 do 19 hodin vás zveme na 
netradičně pojatý den na zahradu Sklářského muzea. Akce 
LENFEST, která se zde uskuteční, se totiž nevěnuje sklu, ale 
rostlinnému materiálu LNU. Setkáme se zde se lnem jako se 
surovinou pro výrobu ručního papíru, samozřejmě přijedou vý-
robci textilu a nebude chybět ani lněné občerstvení. Představí 
se několik místních zpracovatelů (JEN LEN, Břichopas toys            

a Martina Schulz), ale svou tvorbu přivezou také designéři            
z Liberce, z Prahy nebo Ústí nad Labem. Pro nejmenší návštěv-
níky bude připraveno hned několik tvůrčích dílniček (výšivka, 
tisk na plátno, ruční papír, výroba hračky nebo šperku) a pohád-
ka "Tři přadleny". Den v muzeu zakončí koncert Luciany            
Tomášové. 
 Se sklářstvím se propojíme během výtvarné dílny, kde bu-
deme tisknout na lněné plátno skleněnými razítky vyrobenými           
v naší sklářské škole. A bude připravena obrazová prezentace 

(Pokračování na stránce 8) 

S p o l e č e n s k á    k r o n i k a 

GRATULACE 
K ŽIVOTNÍMU JUBILEU 

Své významné životní jubileum oslavili: 

v květnu: 
Roland Lacek 

František Plašil 
Jan Václavík 

Zdeněk Novák 

Děkuji městskému úřadu za gratulaci a dárek k mému výročí. 
Jan Václavík 

 
Chci touto cestou poděkovat za gratulaci a dárek k mým          
narozeninám. 

R. Lacek 
 
Děkuji velice městskému úřadu za gratulaci. 

František Plašil 
 
 Chtěl bych prostřednictvím Šenovských listů poděkovat 
všem návštěvníkům, kteří si našli čas a v sobotu 17. června          
i přes nepříznivé počasí navštívili výstavu pod širým nebem 
„Vojáci na železnici“. 

 Poděkování též patří klubům vojenské historie, a to KVH 
26th Division US Army, KVH Česká Lípa, KVH ELSA, KVH 
GKDT, KVH Nordböhmen, KVH Stendal – Borstel, kteří ve spo-
lupráci s KVH Falke výstavu uspořádali. V neposlední řadě 
také děkuji Klubu Železničních Cestovatelů a Městu Kamenic-
ký Šenov, bez jejichž podpory a pomoci by nebylo možné             
výstavu uspořádat. 
 Pevně věříme, že vojenskohistorické akce získají 
v Kamenickém Šenově opět svou tradici, a že návštěvníci       
nikdy nebudou odcházet zklamáni.  

Marek Matys, KVH Falke z.s. 
 
 
Děkuji městskému úřadu a paní Kučerové za předání dárku, 
který mě velmi potěšil. 

J. Jindrová 

P o d ě k o v á n í 

N a p s a l i   n á m 
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srovnání lidových výšivek a rytin na skle. 
 Přijďte se seznámit se lnem, potěšit se jeho mnoha krásný-
mi podobami, poznat způsoby jeho zpracování a hlavně strávit 
příjemné prázdninové chvíle v našem městě! 

 
Akci finančně podpořilo Město Kamenický Šenov. 
Vstup zdarma! 

Markéta Váchalová Vojtíšková,  
JEN LEN ateliér, Kamenický Šenov 

(Pokračování ze stránky 7) 

Všechno jednou skončí 
 Začíná nám jedno z nejhezčích období v roce. Máme před 
sebou léto, prázdniny, dovolené, výlety, koupání… Přestože 
víme, že toto krásné období skončí, kdo by na to nyní myslel a 
dělal si s tím hlavu. Proč si kazit začátek prázdnin pomyšlením 
na začátek školního roku v září. Proč si kazit začátek dovolené 
u moře pomyšlením na první den v práci po dovolené a předsta-
vou nakupené práce. Zřejmě i zodpovědný člověk v těchto oka-
mžicích žije „tady a teď“. A snad ani nelze říci, že je to špatně. 
Přesto nastane okamžik, kdy s blížícím se koncem prázdnin či 
dovolené musíme začít počítat. Jinak se dostaneme do problé-
mů.  
  Výše napsané neplatí jen o prázdninách a dovolených, ale o 
všech životních fázích. Je moudré počítat s tím, že vše v našem 
životě je jen dočasné. Vědomí konce nám může pomoci dobře 
využít omezený čas – nejen tedy o prázdninách a dovolených, 
ale v době vzdělávání se, v produktivním věku, při výchově dětí 
(například všichni přeci víme, že základy osobnosti dítěte for-
mujeme do tří let jeho věku) či v době, kdy jsme ještě zdraví             
a silní… Jinak se dostaneme do problémů. 
 Výše napsané však neplatí jen o prázdninách a dovolených, 
neplatí jen o všech životních fázích, ale platí o životě člověka 
jako celku. I zde nám vědomí konce – smrti – může pomoci 
dobře využít omezený čas. Jinak se dostaneme do problémů. 
Většina z nás tento omezený čas věnuje budování si dobrého 
mínění o sobě, budování si pomníku vlastní dobrotě: skrze 
vzdělání, pracovní úspěchy, sportovní úspěchy, společenské 
úspěchy, vlastní počiny… Ale je to opravdu to nejdůležitější, je 
to opravdu ono dobré využití omezeného času? Jsem přesvěd-
čen, že není. Nejdůležitější v tomto životě je dát do pořádku 
svůj vztah s Bohem, vyřešit svůj hřích, a to skrze Pána Ježíše 
Krista. Vše ostatní je honění se za větrem a pomíjivost. Proč 
pro honbu za pomíjivými věcmi ztratit věčnost? 

 (Zde dovolte malou vsuvku, ve které vysvětlím to zdánlivě 
„zastaralé“ slovo hřích: hřích zdaleka není jen nějaké jednotlivé 
morální provinění, kdy člověk zalže, podvede nebo někomu 
ublíží. Hebrejský i řecký význam slova hřích je „minutí se cí-
lem“. Hříchem tedy není jen jednotlivé morální selhání, ale 
hříchem je především způsob života, kdy člověk „mine cíl“, který 
mu Bůh připravil - a jednotlivé hříchy jsou toho následkem. 
Hříchem je celý bezbožný život, tedy život bez Boha. Člověk 
může cíl trefit, nebo minout. Trefit cíl můžete jen jedním způso-
bem, minout cíl můžete na tisíce způsobů. Tím cílem je vztah 
s Bohem skrze Ježíše Krista.) 
 Ježíš vyprávěl učedníkům podobenství o jednom bohatém 
člověku, který měl opravdu bohatou úrodu. Ten člověk přemýš-
lel, co s tak hojnou úrodou udělá, když nemá, kde ji uskladnit.  
A napadlo ho, že zboří stávající stodoly, postaví větší a tam 
shromáždí všechno své obilí a zásoby. Z toho nápadu se rado-
val a užíval si uspokojení z toho, že má nyní vystaráno na mno-
ho let, může odpočívat a užívat si. Bůh mu však řekl: „Blázne! 
Ještě této noci si od tebe vyžádají tvou duši, a čí bude to, co jsi 
připravil?“ A tento příběh Ježíš uzavřel poučením, že přesně tak 
je to s KAŽDÝM, kdo si zakládá na tom, co zde na zemi vybu-
doval -  kdo si hromadí poklady zde na zemi, ale není bohatý 
v Bohu.  
 A dále Ježíš povzbuzuje své učedníky, aby nepropadli sta-
rostem o to, jak se zajistit zde na zemi, ale aby na prvním místě 
hledali Boží království a jeho spravedlnost – a že ty ostatní věci, 
kvůli kterým se trápí pohané a horlivě o ně usilují, jim budou 
přidány. Ježíš zde – řečeno moderním jazykem – vysvětluje 
otázku životních priorit. 
 Přeji vám požehnaný letní čas a spolu s ním přeji vám i so-
bě, abychom nebyli jako ten blázen z Ježíšova příběhu. 
 

Stanislav Lorenc,  
kazatel Křesťanského společenství K. Šenov 

 
HASIČI RADÍ OBČANŮM 

Nástrahy letních radovánek 
 

Právě začíná léto a s ním přichází i řada nejrůznějších letních 
radovánek, které nám mohou přinést radost a pohodu, ale ně-
kdy také starosti, bolest a smutek. Při pobytu na chalupách či 
chatách, táboření v přírodě a dalších letních činnostech se neo-
bejdeme bez táboráku, grilování a opékání buřtů. Abychom se 
mohli věnovat odpočinku a užívat si léta a prázdninových dní 
naplno, připomeňme si několik základních pravidel, které             
je třeba dodržovat. 
 
Snadný vznik požáru v období sucha 
Každoročně hasiči v období léta a prázdnin řeší zvýšený počet 
požárů způsobených převážně lidskou neopatrností. Oheň 
v přírodě se může totiž velmi snadno vymknout kontrole, ohrozit 
životy a napáchat nevyčíslitelné majetkové či ekologické škody.  
 
Pozor proto především na:  

 odhozené cigaretové nedopalky do volné přírody  

 Lesní/přírodní požáry jsou nejnáročnějším hasebním zása-
hem, protože k nim zpravidla dochází v těžce přístupném 

(Pokračování na stránce 9) 
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terénu, kde nelze plně využít hasičskou techniku a jsou zde 
ztížené možnosti zásobování hasební vodou. Na-
víc chování ohně v lese je nevyzpytatelné, požár se může 
šířit např. pod zemí nebo v korunách stromů. Tyto zásahy 
jsou časově velmi náročné a vyžadují nasazení velkého 
množství hasičů a techniky. 

  

 ponechávání otevřeného ohně při opékání a grilování bez 
dozoru dospělé osoby 

 rozdělávání ohně pomocí hořlavin 

 špatně zabezpečená nebo nedohašená ohniště 

 vypouštění „lampiónů štěstí“ a používání zábavní pyrotech-
niky 

 skleněné předměty a sklo, z nichž se vlivem slunečního 
záření může stát lupa a zapálit suchou trávu, hořlavé před-
měty i stavby 

 zapalovače nechané ve vozech, na verandách a balko-
nech; vlivem slunečního záření může dojít k výbuchu a ná-
slednému požáru 

 garáže, stodoly a kůlny, kde se skladuje uhlí, vlhké seno          
a sláma na hromadách, barvy, ředidla a další hořlavé látky; 
v nevětraných prostorách může snadno dojít 
k samovznícení uloženého materiálu 

 

Nebezpečí utonutí a poranění při koupání a vodních 
 sportech 
 
K letnímu období neodmyslitelně patří koupání a sjíždění řek. 
Nesmíme proto opominout ani nebezpečí, která nás při tomto 
mohou ohrožovat. Každoročně hasiči musí zasahovat u desí-
tek tragických případů, kdy je třeba vyhledat utonulé osoby.  
 
Pozor proto především na: 

 přeceňování plaveckých schopností 

 Pokud se někdo začne topit, snažte se mu nejdříve pomoci 
sami. Pokud na to nestačíte, co nejrychleji přivolejte po-
moc z okolí, zavolejte záchranáře. Snažte si co nejlépe     
zapamatovat  místo, kde jste tonoucího naposledy viděli. 

 koupání v noci (hrozí snadná ztráta orientace) 

 skákání do neznámé vody (většina takto způsobených úrazů 
mívá fatální následky) 

 požívání alkoholu při koupání a vodních sportech 

 ponechávání malých dětí bez dozoru a plaveckých pomůcek 
(plavecká vesta, kruh, rukávky) 

 používání správných záchranných pomůcek při sjíždění řek 

 plavidla a provoz na vodních plochách 
 

Vznik škod v domácnosti 
 
V létě se často ze svých domovů vzdalujeme na delší čas. 
Před odjezdem na dovolenou bychom neměli zapomenout 
zkontrolovat, zda máme vypnuty všechny spotřebiče, uzavřeny 
hlavní přívody plynu a vody. Domácnost nezapomeňte zabez-
pečit i proti vloupání.  
 
Pozor proto především na: 

 ponechání otevřených oken, puštěné přívody vody, plynu              
a zapnutých elektrospotřebičů při odjezdu na dovolenou 

 důkladné zajištění dveří, oken a věcí proti odcizení 

 ponechání otevřených oken a nezabezpečených věcí             
při bouřce nebo vichřici 

 
Výlety na nebezpečná místa a za extrémními zážitky  

 
Při výletech a volnočasových aktivitách na nás však při naší 
nepatrnosti číhají i jiná nebezpečí než jen bouřky či požáry. 
Mezi rizikové skupiny patří především děti, a to hlavně během 
prázdnin, kdy využívají větší volnosti a baví se i nejrůznějšími 
nebezpečnými aktivitami.  
 

Pozor proto především na: 

 dodržování základních bezpečnostních pravidel při pohybu 
v neznámém terénu 

 pohyb ve skalách, blízkosti řek a vodních ploch 

 přeceňování sil a vlastních schopností (především při        
provozování extrémních sportů) 

 správné a odpovídající vybavení 

 přehled o tom, kde a s kým se pohybují vaše děti a co mají 
v plánu dělat 

 
Jak přivolat pomoc 
 
 Pokud se Vám přes veškerou opatrnost situace vymkne 
kontrole, volejte hasiče nebo záchranné složky prostřednictvím 
tísňové linky 150 nebo 112, při poranění nebo zdravotních kom-
plikacích zdravotnickou záchrannou službu na čísle 155, 
v případě trestného činu policii na čísle 158.  
 Při ohlášení vždy nejdříve řekněte,  co a kde se stalo,             
a uveďte důležité okolnosti události. Nikdy nezavěšujte jako 
první a řiďte se pokyny operátora. Pokud cestujete do zahraničí 
a ocitnete se v nouzi, dovoláte se pomoci záchranářů prostřed-
nictvím jednotného evropského čísla tísňového volání 112, 
které platí v celé Evropské unii. 

 
 

Autor: por. Mgr. Iva Michalíčková,  
HZS Libereckého kraje 

(Pokračování ze stránky 8) 
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 Ota Vejskal s jeho  hudebně-pěveckým dětským souborem 
jsou pozvaní na neděli 17. září 2017  účinkovat do Jičína na 
Festival dětí - slavnosti pohádek.  A pravděpodobně bude dost 
místa k tomu, abyste si s námi na výlet (pouť) zdarma vyjeli na 
do Jičína, města POHÁDEK, i  vy, další děti s maminkou nebo 
tatínkem. Bude v miniautobusu (22) asi 10 volných míst. Může-
te se hlásit u Otíka na 732 287 275. Jedná se o jednodenní 
pohodový výlet autobusem, Jičín je od Kam. Šenova 75 km.(1,5 
hod. jízdy). Výlet pro děti bude v patronaci Města Kamenický 
Šenov. 

Ota Vejskal 

Článek o nahrávání CD  
desky ve studiu 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
14. 4. 2017 jsme jeli s šenovskými dětmi a muzikanty nahrát 17 
písní do profesionálního Nahrávacího studia MACAC do České-
ho rozhlasu "Sever" V Ústí nad Labem. Hrál tam banjo - hráč 
Leoš S., na klávesy + basu a zpěv- Ota V., na soupravu bubnů 
rytmus- Pavel K. jun., a pěvecký sbor: Hanka H., Anička H., 
Dorotka H. 
CD nahrávka písní není určená k prodeji, ale vznikla jen pro 
potřeby účinkujících muzikantů z Kamenického Šenova a na 
památku. 

Ota Vejskal 

Eliáška 
 Chtěl bych informovat občany Kamenického Šenova, že se 
podařilo Spolku Eliáška získat pomoc na postupnou rekonstruk-
ci bývalé lustrárny Elias Palme a to od Ministerstva kultury ČR 
ve výši 300 tis. Kč a nyní nově i ze strany Libereckého kraje             
ve výši také 300 tis. Kč. 
 Tedy i v roce 2017 bude postupně probíhat rekonstrukce 
objektu. 
 Zároveň bych opět chtěl připomenout, aby především              

v době prázdnin, nevstupoval nikdo a hlavně děti do objektu, 
aby nedošlo k úrazu. 
 V případě, že má kdokoli zájem o spolupráci se Spolkem 
Eliáška popřípadě si přeje stát alespoň jeho čestným členem 
(žádné povinnosti ani členské příspěvky), je možné nás kdykoli 
kontaktovat. 

člen výboru Spolku Eliáška 
Roman Procházka 

tel. 777 141 151 

Festival Jičín - město pohádky  
Pozvánka (pojedte s námi na slavnosti  do Jičína) 

Úspěšné studium VU3V ve Varnsdorfu završili senioři          
promocí v aule České zemědělské univerzity v Praze  

Tisková zpráva MAS Český sever, z. s.,  
Varnsdorf, 25. května 2017  
 Konzultační středisko Virtuální univerzity třetího věku ve 
Varnsdorfu je jedním z jedenácti podobných zařízení v Ústec-
kém kraji (a jedním z mnoha dalších v České republice), které 
poskytují osobám v seniorském věku všeobecné, zájmové a 
neprofesní vzdělávání na vysokoškolské úrovni.  
Vzdělávací aktivity pro seniory jsou zaměřeny na podporu fyzic-
ké a psychické kondice, podporují rozvoj osobnosti a reagují na 
měnící se životní a společenské podmínky  
 Senioři v konzultačním středisku ve Varnsdorfu, jehož pro-
vozovatelem je Místní akční skupina Český sever, absolvovali   
v období let 2014 - 2017 šest semestrů s těmito tématy:  
1. semestr, téma Astronomie  
2. semestr, téma Lidské zdraví  

(Pokračování na stránce 11) 
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 Se školkou na výletě 
  v  ekocentru  
 Jako každý rok, tak i letos jsme se vyda-

li na školní výlet, tentokráte jsme zamířili do ekocentra v Brništi 
na výukový program „S Hastrmánkem krajinou Podralska“.      
Autobus nás za doprovodu slunečného počasí dopravil na mís-
to konání.  
V ekocentru nás přivítaly milé průvodkyně, seznámily nás           
s organizací dopoledne, děti se posilnily dobrou svačinkou              
a program mohl začít.  

 Nejprve se všechny děti usadily kolem textilní mapy, která 
znázorňovala krajinu Podralska a zaposlouchaly se do vyprávě-
ní, během kterého za námi přišel Hastrmánek a pozval nás na 
dobrodružnou cestu za pokladem. Utvořili jsme čtyři skupinky                  

a putovali jednotlivými stanovišti.  
 Navštívili jsme farmu - zde děti rozlišovaly hlasy zvířat, se-

stavovaly puzzle a správně pojmenovaly zvířecí rodinky. Poté 
jsme šli do lesa a hledali, co tam nepatří a proč. Na dalším sta-
novišti se děti seznámily s životem jeřába popelavého, kterého 
můžeme kolem řeky Ploučnice zahlédnout. Posledním stanoviš-
těm byla výtvarná dílnička, kde si děti po poslechu pověsti            
o zřícenině Ralsko mohly metodou tupování přes šablonu               
vytvořit zajímavý textilní obrázek.  
 Vrcholem putování bylo hledání pokladů /byly celkem 3/             
od Hastrmánka – děti byly úspěšné, a tak si mohly sladkosti, 
zlaťáky a bublifuky rozdělit.  
 Součástí našeho výletu bylo i pasování školáků – rodiče 
svým dětem připravili pěkné „vodní“ kostýmy, za což jim srdeč-
ně děkujeme. Pasování dětí na školáky se kromě učitelek zhos-
til i sám Hastrmánek, a tak jsme našim „ošerpovaným“ popřáli, 
ať se cítí ve škole jako ryba ve vodě.  
 Výlet se velmi zdařil, všichni jsme si ho moc užili. Děti si 
odvezly mnoho poznatků, pěkné výtvarné dílko a poklad.  
Už se zase těšíme na další dobrodružství!  
Více na našich stránkách: http://ms-mistrovicka.webnode.cz/  

 
Děti a učitelky MŠ Mistrovická  

Š K O L S T V Í 

3. semestr, téma Čínská medicína  
4. semestr, téma Etika jako východisko z krize společnosti  
5. semestr, téma Evropské kulturní hodnoty  
6. semestr, téma Genealogie  
Zpestřením studia byla společná exkurze studentů VU3V do 
Botanické zahrady v Liberci v květnu 2015, která tematicky na-
vázala na právě ukončený semestr Čínská medicína.  
Po splnění studijních podmínek, tj. po úspěšném absolvování 
šesti seminářů, jsou účastníci VU3V zváni na slavnostní promo-
ci v Praze. Tak se stalo i v případě studentů z řad seniorů z 
Konzultačního střediska ve Varnsdorfu, kteří ve čtvrtek 11. květ-

na 2017 převzali v aule České zemědělské univerzity v Praze 
své diplomy o úspěšném studiu.  
Společnou cestu studentů na promoci v Praze, ale i cestovní 
výlohy do Botanické zahrady v Liberci, bylo možné uskutečnit 
díky finanční pomoci z Grantu Města Varnsdorfu.  
Zájemcům o studium, které se opět rozeběhne koncem září 
2017, doporučujeme sledovat naše stránky 
 www.masceskysever.cz.  

Irena Mencová  
Konzultační středisko VU3V ve Varnsdorfu  

MAS Český sever, z. s.  

(Pokračování ze stránky 10) 

MALÝ PRINC – práce Terezy Polákové z celostátní soutěže Rosteme s knihou 

 Když mi paní učitelka oznámila téma této soutěže, okamžitě 
mi v hlavě naběhla kniha Malý princ. S touto knihou jsem oprav-
du vyrostla a utvořila mi můj pohled na svět. Malý princ podle 
mě není jen tak obyčejná kniha. Tato kniha Vás změní. Tuto 
knihu nečtete normálně, jejím dějem se musíte prokousávat. 
Přečíst ji klidně třikrát, abyste ji opravdu pochopili. Tedy aspoň 
u mě to tak bylo.  
 Poprvé jsem Malého prince četla, když mi bylo asi 10 let. 
Když jsem pátrala u babičky v knihovně, vykoukl na mě hřbet 
ne moc tlusté knihy. Hned po vytažení záhadné knihy z police 
mě zaujal obrázek na její přední straně. Malý klučina s mečem 
v ruce.  Knihu jsem si přivlastnila a od té doby ji už moje babič-

ka neviděla. Hned první večer jsem se zvědavě do knihy začet-
la. Její děj mi však nedával smysl. Kde se objevil ten Malý 
princ? Co dělá na poušti, a pak je zase najednou na malé pla-
netce s baobaby? Kdo ten Malý princ vůbec je? Přečetla jsem 
asi prvních 20 stránek a knihu opět zavřela. Zkrátka jsem ji ne-
pochopila. Malého prince jsem odložila zpět do poličky a už 
nevytáhla.  
 Mezitím jsem přečetla mnoho jiných knih, trošku povyrostla 
a změnila své názory.  O dva roky později mi v jednu chvíli   
došly všechny knihy na čtení. Zapátrala jsem v poličce a znovu 
na mě vykoukla žlutá hubená knížka. Jelikož už jsem věděla,    

(Pokračování na stránce 14) 
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 V sobotu 3. června se uskutečnila již tradiční oslava Dne dětí, kterou organizovalo Město           
 Kamenický Šenov spolu se šenovskými školami a školkami. Tentokrát vše hýřilo barvami,            
 neboť se celé sobotní odpoledne mělo téma Ať žije cirkus. 
 Děti si zasoutěžily v rámci cirkusového putování, kde narazily na krotitele divé zvěře, provazo-

chodci, kouzelníky i klauny. 
Vytvořily si něco pěkného ve výtvarných dílnách, zkusily si chůzi po provaze i žonglérský um a domů si odnesly i balonky a zmalo-
vaný obličej. Nakonec děti společnými silami vytvořily obrovské šapito z kousíčků látek, které bude od září zdobit naši knihovnu. 
Poděkování patří všem, kteří se podíleli na přípravách i průběhu celé akce. 

Klára Machová 
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 V pátek 9. června se všem otevřely oba naše kostelíky v rámci celoevropské akce 
 Noc kostelů. Na organizaci se podílel spolek Sonow, kterým patří dík nejen za  
 výborné občerstvení, spolu s Městem Kamenický Šenov. Na programu byla různá 
 hudební vystoupení, proložená komentovanými prohlídkami. V průběhu večera 
 byly vyhlášeny i výsledky 4. ročníku výtvarné soutěže Kostel jako galerie, kdy         

letošním tématem bylo Náš kostel, naše fara. Nejhezčí obrázek nakreslila Natálie Doxanská ze 4. třídy a Anna Koutová z 8. třídy, 
které obdrželi knižní dary. 
Děkujeme moc všem návštěvníkům, kteří nejen zavítali ale i přispěli do kasičky. Celkem se vybrali tři tisíce Korun českých, které 
poputují na opravu Starého hřbitova. 
Poděkování patří také šenovské farnosti,která umožnila organizování celé akce. 

Klára Machová 
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co je zač, vytáhla jsem ji a rychle prolistovala. První strana, 
kterou jsem nalistovala, byla s kresbami beránka.  Vybavily se 
mi prosby Malého prince o nakreslení beránka a bylo jasno. 
Tuhle knihu si chci přečíst! Tentokrát jsem však četla pozorněji. 
V hlavě jsem si dopodrobna rozebírala smysl každé věty, která 
byla v tomto malém zázraku vepsána.  
 Malý princ mě úplně pohltil. Jeho myšlení, pohled na svět, 
radost z maličkostí. Takový by měl být život. Žít ho jako Malý 
princ. Přijmout bolest, žít s ní, ale i přesto si život užívat. Vidět 
na obrázku místo klobouku slona v hadovi. Mít fantazii a nechat 
se jí ovládat. Když jsem Malého prince poprvé dočetla, cítila 
jsem se jako na horské dráze. Míchala se ve mně radost, smu-
tek, ale i strach, že až vyrostu, budu jako dospělí. Zaslepená 
čísly. Nebude mi záležet na drobných radostech života. A to 
jsem opravdu nechtěla! Snažila jsem se žít jako Malý princ. 
Užívala jsem si každé malé drobnosti. Udělala mi radost i nově 
vykvetlá sněženka. Dokonce jsem se často i usmála na nezná-
mé lidi, třeba na řidiče autobusu. Snažila jsem se radost šířit 
dál. Hned se mi žilo lépe. Pozitivní energii jsem vkládala do 
všeho, co jsem dělala. Samozřejmě všechno nebylo, ani nebu-
de růžové, ale naučila jsem se to někdy i s úsměvem překoná-
vat. A to bylo po druhé, co jsem četla můj malý poklad. 
 O rok později, přesně na Vánoce, jsem dostala hroznou 

chuť vnést si do života trochu toho kouzla. Neváhala jsem a 
začala číst Vám již známou knihu.  Ano, do třetice všeho dobré-
ho, znovu Malého prince. Děj už jsem si trochu pamatovala, ale 
stále mě překvapoval. S ještě větším údivem jsem skenovala 
stránky mé nejoblíbenější knihy. Konec Malého prince se začal 
přibližovat. Všechny rozhovory mezi hrdiny jsem prožívala tak, 
jako bych v africké poušti stála s nimi.  Když Malý princ odchá-
zel, neobešla jsem se bez kapičky uroněné slzy a mokrých očí. 
Nevěřila bych, že se mi to u takto hubené a nenápadné knížeč-
ky stane. Až tak moc jsem se do knihy zamilovala. 
  Když se na to koukám zpětně, zjistila jsem, že Malého prin-
ce nečtu pokaždé úplně stejně. Poprvé jsem ho četla jako po-
hádku. Podruhé jsem si spíše rozebírala děj a hledala souvis-
losti. Ale až teď, když jsem Malého prince četla potřetí, jsem 
objevila celé kouzlo této knihy. Malého prince jsem četla 
v různých letech života, a tak jsem pokaždé jinak nad knihou 
uvažovala. Jinak jsem ji pochopila. Pokaždé mi kniha dala něco 
nového do života. Hlavně to byla ale radost a inspirace. Naučila 
mě, jací někteří lidé doopravdy jsou, a změnila mi pohled na ně. 
Knížka Malý princ je pro mě jedním kouzelným dílem, které 
jsem určitě nečetla naposledy.  A teď mne prosím omluvte, jdu 
koukat na noční oblohu a vyhlížet asteroid B 612.   

Tereza Poláková (8. A) 
věková kategorie: druhý stupeň ZŠ 

(Pokračování ze stránky 11) 

Absolventské práce z pohledu žáka 
 
 Od úterý 30. května do čtvrtka 1. června se v aule naší školy 
prezentovali absolventské práce 9. třídy.  Já jako žák 8. třídy 
jsem se musel jít aspoň na jednu z prací podívat, abych věděl, 
co mě příští rok čeká. Nakonec jsem viděl všechny. Většinou 
byly prezentace povedené, ale měly i nějaké chybky. Myslím, 
že budu rád, když příští rok dostanu aspoň trojku. Na všech 
byla vidět nervozita a ta se i podepsala na některých výkonech, 
ale myslím, že to je normální. Mluvit na veřejnosti není nic jed-
noduchého. Nejvíce mě zaujala práce o Ruském spánkovém 
experimentu a o Historii a současnosti trabantů. Myslím, že se 
všem práce vydařily, a doufám, že se za rok povede i mně. 

Ondřej Skalický, VIII.A 
 

Absolventské práce z pohledu učitele 
 
 Absolventské práce mají na naší škole několikaletou tradici. 
I když je žáci většinou považují za zbytečné, domnívám se, že 
v následujících letech na středních školách teprve dostatečně 
ocení jejich význam – sběr materiálů, písemné zpracování,   

formátování textu, práce s citacemi a odkazy, příprava prezen-
tace a pak samotný mluvený projev před diváky, to vše si mají 
možnost vyzkoušet. Jsem ráda, že se obhajob ve školní aule 
zúčastnili nejen naši mladší žáci, ale i rodiče. Zajímavé to bylo 
jistě pro všechny. 
 Všichni prezentující jsou za svou práci ohodnoceni – znám-
ku obdrží v předmětu český jazyk, zde se hodnotí samotný úst-
ní projev, a v předmětu práce na pc. Zpracování elektronického 
dokument je v dnešní době nezbytností.  
 Bohužel i letos nechali někteří deváťáci výběr tématu a sa-
motnou práci na poslední chvíli, to se samozřejmě odrazilo na 
úrovni obhajoby. 
 Jaká témata si žáci vybírají? Velmi často se objevuje sport 
(florbal, volejbal, kin-ball), dále domácí mazlíčci (kočky, psi, 
morčata), cestovatelská témata (Dubaj, Trabanti), hudba, ale i 
méně známé koníčky (jezdectví, potápění, fitness) nebo událos-
ti z historie (Černobyl). Někdy je i pro nás učitele velkým pře-
kvapením, čemu se naši žáci věnují ve svém volném čase.  
 Velká pochvala patří všem, kteří přípravu vzali vážně a nic 
neošidili. Děkujeme za tři příjemně strávená odpoledne. 
 

Zuzana Kladivová, uč. českého jazyka  

Slohový útvar: dopis, téma: Dopis budoucím generacím. Práce hodnocena jako výborná. 
V Kamenickém Šenově, 9. června 2017 

 Milé děti, 
zdravím vás z 21. století. Vždy mě bavilo poslouchat vyprávění 
mých babiček o tom, jak se žilo v jejich době. Nebudu vám po-
pisovat náš dnešní způsob života. Zaměřím se spíše na tu, 
podle mě, nejvtipnější část – hloupé trendy naší doby. 
 Začala bych oblečením. Samo o sobě není samozřejmě 
hloupým trendem, v každé době se lidé oblékají trochu jinak, 
ale proč to sem nezařadit? Zdá se mi, že u holek je dnes 
v módě odhalit ze svého těla co nejvíce. Krátká trička, kraťasy 
odhalující půlku pozadí nebo džíny, jejichž potrhání zabírá větší 
plochu než samotný materiál kalhot. Myslím, že je jen otázkou 
času, kdy bude úplně v pořádku procházet se po ulici nahý.          
U kluků je to s oblečením trochu jinak. Rozdělila bych je na dva 
extrémy – první chodí v kraťasech a tričku celoročně. Druhá 
skupina chodí v teplákách, ať je venku sebevětší horko.             

 Já osobně jsem vždy žila v představě, že do školy by se 
nemělo chodit jako otrhaný vandrák. Jenže někteří kluci si ty 
své vytahané, potrhané a žmolkované tepláky bez ostychu vez-
mou i sem. Doufám, že ve vaší době už tyto typy chlapců vymi-
zely. 
 Od oblečení je blízko k mobilům. Myslím, že podobné tech-
nologie jsou i u vás stále používané. Možná jste se od Face-
booku přesunuli k něčemu více propracovanému, o sociálních 
sítích ale moc mluvit nechci. Mohly by vás spíše zajímat mobilní 
aplikace. Během roku 2016 byla velkým trendem aplikace Po-
kémon GO. Abych vám to přiblížila – jde o to, že v aplikaci máte 
za úkol pochytat co nejvíce virtuálních tvorečků, kteří se nazý-
vají Pokémoni. Ty můžete později trénovat nebo pořádat soubo-
je s Pokémony svých přátel. Myslím, že účel hry, vytáhnout děti 

(Pokračování na stránce 15) 
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od počítačů a donutit je pohybovat se alespoň při lovu Pokémo-
nů, nebyl zas tak špatný. Později se to ale trochu zvrtlo. Lidé 
začali vbíhat do silnice, protože na druhé straně byl Pokémon, 
kterého nutně museli mít. Ani ne za rok si na tuto aplikaci              
už téměř nikdo nevzpomněl. Díky bohu. 
 Gumičkové náramky už vám pravděpodobně také nic neří-
kají. Protože mně už vlastně taky ne. Gumičky byly trendem 
kolem léta 2015. Propadly jim téměř všechny mladé dívky. 
Z těchto gumiček jste mohli plést nejen náramky, ale i různé 
přívěšky, postavičky, nebo pokud jste opravdu vášnivý gumičko
-pletař, mohli jste zkusit vyrobit například šaty. Gumičkám ale 
odzvonilo, když se začala šířit informace o tom, že způsobují 
rakovinu. 

 No a dnes jsou jedním z nejžhavějších trendů tzv. fidget 
spinnery. Stále patřím mezi ty, kteří ještě neodhalili ono poslání 
této malé věcičky. Je to prostě předmět, který držíte mezi prsty 
a roztočíte. Samozřejmě je vidíte všude ve škole nebo po měs-
tě. Tento hit asi nikdy nepochopím. 
 Možná jste u mého dopisu pobavili, možná si klepete             
na čelo, v jaké době to vlastně žiju. Každá doma má ale své 
trendy, které pozdějším generacím budou připadat někdy 
hloupé, jindy vtipné. Jen si počkejte, až budete vašim vnouča-
tům vyprávět o svém životě. 
S pozdravem vaše prapra (a možná ještě jednou pra) babička 
Kristína 
 

Autorkou textu je Kristína Kolmanová, IX.A 

(Pokračování ze stránky 14) 

Jarní pohár 
 
V úterý 16. května a čtvrtek 18. května se na naší základní ško-
le pořádal florbalový turnaj mezi školami z okolí. Dorazily týmy   
z Nového Boru, ale i z České Lípy a samozřejmě nesměla chy-
bět soustava hráčů v zeleno-červeno-bílých dresech připrave-
ných reprezentovat naší školu. Samotný turnaj zahájila paní 
učitelka Martina Pajerová, se kterou se mohou na každém tré-
ninku setkat mladší florbalisti. V tento den se však měly mezi 
sebou utkat týmy starších. Tréninky měli naši florbalisti každou 
středu pod vedením pana Davida Macha, který je dovedl ke 
skvělému počínání během zápasu. Vždy byli připravení na stří-
dání, a i když zápas nevypadal nadějně, dál bojovali a snažili se 
ještě alespoň jednou míček do brány dostat. Někdy se jim to 
podařilo, někdy ne. Sice se snažili a hrdě reprezentovali naší 
školu, ale nakonec přeci jen ukázaly ostatní týmy svoji sílu           
a naši starší florbalisti se umístili na krásném 4. místě, které 
bohužel minulo stupně vítězů. Ale to nic nemění na tom, že 
jsme na ně všichni hrdí, bavilo nás je sledovat a ukázali nám, 
že i ne dobře vypadající zápas stojí za to dohrát se vztyčenou 
hlavou! 
                                                                   Eliška Jašková, IX.A 
 

Den proti rakovině 2017 

 Ve středu 10. května byla, jako každý rok, uspořádána ve-
řejná sbírka Ligy proti rakovině. Jak jste již možná slyšeli, cílem 
těchto tradičních sbírek je preventivně působit na veřejnost v 
podobě letáčků, které jsou spolu s kytičkami rozdávány. Díky 
zakoupenému kvítku měsíčku lékařského je možné získat pro-
středky pro léčbu proti rakovině. Každý rok je sbírka věnována 
na jednu nebo dvě postižené části těla. Letos se jednalo o ná-
dory hlavy a krku. Z tohoto důvodu se liší i barvy stužek - v le-
tošní sbírce jste si mohli zakoupit za minimálně dvacet korun 
kvítek s tmavě modrou stužkou.  
 S cílem prodat několik kvítků jsme se vydali do ulic i my, 
čtveřice žáků devátého ročníku. Je skvělé, že lidé takovouto 
sbírku ochotně podpoří a přispějí nemocným na léčbu. Prošli 
jsme opravdu celé město, od ulic, až přes jídelnu budovy Preci-
osy k úřadu a samozřejmě jsme byli každé třídě na naší základ-
ní škole.  
 V již zmíněné budově, ve které sídlí firma Preciosa lustry 
a.s., jsme prodali kytičku generálnímu řediteli výroby Stanislavu 
Kopeckému, který nám za jeden jediný kvítek přispěl částkou ve 
výši deseti kytiček. Rozhodla jsem se zeptat se ho na tři otázky, 
na které by odpověď našel určitě každý z nás. 
 1. Jaký je Váš názor na „kytičky proti rakovině“? 
Je to připomenutí toho, že  jedna pětina až jedna čtvrtina z nás 
s touto nemocí bude někdy bojovat. 
2. Kytičky se prodávají každý rok, byla tato první, kterou jste boj 
proti rakovině podpořil, nebo jich máte doma více?  

Tyto kytičky kupuji vždy, když na ně narazím. Již jsem jich měl 
více. 
3. Jak se cítíte, když víte, že Váš příspěvek pomůže někomu             
k léčbě rakoviny?  
Nikdo neví, zda se do té situace nedostane a jak na tom bude. 
Je dobré být na straně pomáhajících.     
 
                                                                  Eliška Jašková, IX.A 
 

Akce pro školku 
 Pro naše nejmenší z mateřských školek se 18. května kona-
la akce v podobě závodů v Mateřské škole Pískovec. Děti sou-
těžily v různých disciplínách, například v určování lesních              
či cizokrajných zvířátek, nebo v prolézání strašidelným tunelem. 
Určitě si dokážete představit, co všechno mohly děti dělat.                
Na děti čekalo celkem šest úkolů, mezi nimiž se pohybovaly 
pouze během. Nemohli jsme ale nechat děti běhat po lese              
samotné, a proto s nimi běhaly i paní učitelky. Některé z nich 
nemohly popadnout dech, nemůžete se jim ale vůbec divit, tra-
sa byla samý kopec. Soutěže se mohly zúčastnit pouze děti                  
z vyšších věkových kategorií školky, ale i ti menší si den náram-
ně užily. Někteří fandili, jiní si hráli na prolézačkách. Dětem 
jsme po celou dobu soutěže udělovali body, proto všichni čekali 
hlavně na výherce. Dozvěděli jsme se, že vyhrála všechna 
družstva! Všichni včetně paní učitelek dostali zlatou čokoládo-
vou medaili. Všichni, kteří se zúčastnili, budou určitě souhlasit, 
že se den mimořádně povedl! 

Šárka Formánková, IX.A 
 

Akce v režii I. stupně 

Ani na prvním stupni naší školy se ke konci školního nezahálí. 
Nejprve se konal tradiční školní jarmark, který si užili jak malí, 
tak velcí návštěvníci. V červnu jsme zase vyslali na ozdravný 
pobyt do Itálie skupinku žáků jak z I., tak II. stupně. Doprováze-
ly je nejen paní učitelky, ale i někteří rodiče. Podle fotek soudí-
me, že i výjezd za mořem a sluníčkem se povedl na výbornou. 

Žákovský parlament 
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Přejeme krásné letní 
p rázdn iny v š em            
žákům i zaměstnan-
cům naší školy,             
čtenářům Šenovských 
listů pak klidnou dovo-
lenou s t rávenou             
ve společnosti nejbliž-
ších a milých lidí. 
 
 
Žákovský parlament 

ITÁLIE 

Absolventky 
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Naše okolí - místa, která pohladí 
Vyhlídka Švýcárna  

Staré fotografie z našeho města 
Propagační nálepky MRO v Kamenickém Šenově podle návrhu prof. J. Kloudy  

 Při volbě dalšího pěkného místečka jsme si dali za cíl         
konečně prozkoumat zajímavé, nově upravené místo, které 
často vídáváme ze silnice při cestě z Liberce. Vydali jsme se 
tedy na útulnou, dřevěnou vyhlídkovou chatu, která se tyčí 

v obci Drnovec na skalnatém výběžku Zeleného vrchu. Vyhlídka 
nabízí opravdu pestrý pohled do kraje a při ideálním počasí 
můžeme vidět Ještěd, Bezděz a mnoho přilehlých kopců 
v okolí. Původně na místě vyhlídky stála stejnojmenná hospo-
da, jejíž pískovcový sklep na místě zůstal zachován dodnes. 
Cesta na vyhlídku je velmi jednoduchá. Po výjezdu ze Cvikova 
(směr Liberec) se hned připojíme do odbočovacího pruhu           (Pokračování na stránce 18) 

Liptáková Drahomíra 
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a zahneme doleva. Vjedeme do Drnovce a po pár set metrech 
vidíme tabuli „P“, která značí místo, kde můžeme nechat auto. 

Napravo od této tabule vede cesta, která nás dovede až nahoru 
k vyhlídce. Cesta je ve vyšších místech kamenitá, takže pevné 
boty jsou dobrou volbou! Už pro ten překrásný výhled to stojí      
za to, poseďte nahoře s dětmi, s přáteli, chvilku v klidu, pohodě 
a pokochejte se dalším krásným místem našeho blízkého okolí. 

 
Drahomíra Liptáková 

Henrieta Liptáková 
Richard Tschakert 

(Pokračování ze stránky 17) 
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Zprávy  z  knihovny 

Městská knihovna vás zve na:  

Výstavu fotografií 
 

 

Ing. Tomáš Čmuchálek 
 

 Nepál  

Trek okolo Manáslu 
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Š e n o v s k ý    s p o r t 

Medailová žeň pro biatlonisty 
z Kamenického Šenova  

 
 Na 1. kole Českého poháru v letním biatlonu, které se kona-
lo 2. 6. - 4. 6. 2017 ve Starém Městě pod Landštejnem, závodilo 
300 žáků a téměř 200  dorostenek, dorostenců a dospělých. 
 Z klubu biatlonu z Kamenického Šenova se kvalifikovali na 
1. kolo Českého poháru v letním biatlonu všichni závodící čle-
nové klubu. Ale ne všichni s ambicemi na vítězství, už postup 
přes náročné regionální závody zaručuje dobrou výkonnost. 
Regionální závody naznačovaly, že příprava na sezonu byla 
dobrá. V podstatě na každém závodě se závodníci klubu umís-
ťovali na stupních vítězů. 
 V sobotu se na Českém poháru běžel vytrvalostní závod na 

náročných kopcovitých tratích. Závod nejmladších chlapců při-
nesl klubu premiérové vítězství Matěje Paráska navíc podpoře-

né 5. místem Idmara Janeleho. V dalších žákovských kategori-
ích se nedařila střelba, a tak se závodníci umísťovali v druhé a 
třetí desítce pořadí. 
 V kategorii dorostu a dospělých se prosadily naše medailo-
vé jistoty, Josef Zátka byl druhý a Nikol Majcherová na třetím 
místě. 
 Další úspěšný den přišel v neděli ve sprinterském závodě. 
Nejmladší chlapci opět excelovali. Jen pořadí si vyměnili, tento-
krát vyhrál Idmar Janele a Matěj Parásek byl čtvrtý, to vše 
v pouhých dvou vteřinách. Do první desítky se prosadila Adéla 
Vašáková (devátá) v kat. 11 – 12 let a další vítězství získal Jan 
Zátka ml. v kat. 13 – 14 let. V odpoledním závodě v kategorii 
juniorek vyhrála Nikol Majcherová. 
 Tyto skvělé výsledky byly podpořené umístěními Jana Zátky 
st., Šárky Půlkrabové a Jitky Gittlerové v první desítce pořadí 
svých kategorií, což znamenalo historicky nejúspěšnější kolo 
Českého poháru pro Klub biatlonu Kamenický Šenov. 
 

Jan Půlkrab - Klub Biatlonu Kamenický Šenov 

Bronz pro Šenov 
Je za námi další sezóna kin-ballového družstva 

z Kamenického Šenova. Dokázali jsme, že malý tým z malého 
města může bojovat ve velkých zápasech. Potkáváte-li velko-
městské konkurenty z Mnichova, Hradce, Pardubic, Bratislavy 
či třeba Vídně, tak se obvykle soupeři ptají, odkud že to vlastně 
jste.   
 Letos se nám podařilo pravidelně trénovat v kategorii mláde-
že, ale i dospělých. Také jsme se zúčastnili tzv. Středoevropské 
ligy. Zde se hrají zástupci čtyř evropských států. Z tuzemských 
týmů se řadíme stále k nejmladším. Přesto se nám podařilo 
obsadit slušné 5. místo spolu s týmem Kani-balls Bratislava. 
Celé série turnajů se zúčastnilo v naši kategorii mix celkem 9 
klubů. Na posledním finálovém turnaji v Přelouči dokonce naši 
chlapi zaskočili za absentujícího soupeře a odehráli zápas proti 
dvěma týmům složených především z hráčů mužských repre-
zentací Čech a Slovenska. Nastoupili jsme sice jako kompars, 
ale průběh zápasu k nám byl milostivý a téměř v každé periodě 
jsme drželi krok se soupeři. Přehráli nás, ale na druhou stranu 
jsme v zápase i pár míčů položili. 
 Naši nejmladší letos poznávají své soupeře, bojují s tím, že 

nastupují proti o rok či dva starším hráčům. Proto výsledky 

(Pokračování na stránce 21) 
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vždycky nejsou růžové, přesto technika a provedení naší hry se 
pomalu zvedá, uvidíme, na co budeme stačit v příští sezóně. Je 
dobré, že se kin-ball pomalu rozšiřuje. Vypadá to, že od léta by 
mohl být potenciální soupeř i v Centru dětí a mládeže z České 
Kamenice. 
 Největší výsledkový úspěch letošní sezóny přivezlo z Prahy 
naše družstvo ve středoškolské kategorii. Na neoficiálním re-
publikovém mistrovství jsme se soupeři bojovali srdnatě.             
Dokonce se nám podařilo již všechny protihráče alespoň 
v jedné periodě zápasu porazit. Za nás bojovali 4 dívky a 2 klu-
ci. Do finále jsme proklouzli z 2. místa. Bohužel se projevila 
únava kluků a zranění jedné z hráček. Zklamání z prohraného 
zápasu vystřídalo nadšení, že máme bronzové medaile na krku 
a tím pádem jsme 3. v ČR. Před dvěma lety, když jsme začínali 
s pravidelnými tréninky, by to čekal asi málokdo.  
 Rezervy máme, bojujeme s tím, že nám zatím nejdou sklu-
zy, které se používají jako důležitá obranná pomůcka. Zatím je 

zvládají jednotlivci. Snažíme se to sice tzv. „oběhat“, vnutit sou-
peřům naši taktiku, ale vždy to nejde. Rajskou omáčku taky 
neuděláte bez rajčat... V letošní  sezóně neproběhl žákovský 
turnaj na domácí půdě, pokusíme se jej zrealizovat do konce 
kalendářního roku.  
 Vážení šenovští kin-ballisté, rádi bychom vám všem, kteří 
jste se letos účastnili (tréninků, turnajů atd.), poděkovali za 
předvedené výkony, reprezentaci našeho klubu a vůbec za to, 
že jste skvělá parta. Víme, že sportujete ve volném čase, za 
peníze rodičů a své a trénujete v době, kdy jdou jiní za zába-
vou. Myslíme si, že letošní sezóna byla průlomová ve výsled-
cích. Snad nastavenou laťku pozvedneme i v té nadcházející. 
 Před přicházejícím létem chceme všem popřát hodně pohy-
bu a letních sportovních aktivit, po prázdninách se opět sejde-
me v plné síle a určitě o sobě dáme vědět.  

 
za Kin-ball Kamenický Šenov Zuzka a Petr Kladivovi 

(Pokračování ze stránky 20) 

Malá kopaná 
 
V neděli 18.června ráno začal v 9 hodin 5. ročník MALÉ KOPA-
NÉ PRO ZŠ A MŠ. Zúčastnilo se 13 tříd a všechny 4 školky, 
které byly rozděleny do 4 skupin. 
1.skupina - školky - 1. místo MŠ Mistrovická, 2. místo MŠ Pís-
kovec, 3.místo MŠ Náměstí a 4. místo MŠ Prácheň 
2. skupina - 1. a 2. třída - 1. místo 2A, 2.místo 2B, 3. místo 1A 
3. skupina - 3.,4. a 5. třída - 1. místo 5B, 2.místo 3B, 3. místo 
3A 
4. skupina - 6.,7.,8. a 9. třída - 1. místo 7B, 2. místo 9A, 3. mís-
to 8A 

 
Všechny děti dostali medaili a sladkou odměny z putovního 
poháru.  
Dále byli oceněni nejlepší hráči z finále - Kuba Štěpánek, Ilja 
Singer a Víťa Hartl. Kluci obdrželi fotbalové sošky, které zhoto-
vil a věnoval pan Brzek, který je také autorem medailí. 
Počasí dětem přálo, občerstvení bylo zajištěno - mohli jste si tu 
koupit gulášovku, párky, klobásy, hranolky, krokety, grilované 
maso či malinovku.Fotbalové maminky napekly a dělaly pala-
činky. 
Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravách a průběhu akce. 
Děkujeme rodičům, dětem, učitelům, kteří s námi a dětmi trávili 
nedělní den. 

Díky FK Sklo Kam. Šenov 
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ELEKTRO MATERIÁL  

OPĚT  

V ČESKÉ KAMENICI  
 

Otevíráme oddělení elektromateriálu  

v provozovně Miroslav Maněna  

Elektro MaP Tyršova 33,  

Česká Kamenice.  

¨ 

V sortimentu jsou kabely,  

drobný elektroinstalační  

a kompletační materiál, žárovky,  

zářivky,  

baterie a jiné.  

Těšíme se na vás,  

Miroslav Maněna a kolektiv 

placená inzerce 

placená inzerce 

http://www.kamenicky-senov.cz/
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